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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Csák János, kultúráért és innovációért felelős 
miniszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen eredményeket ért el, és mit tervez a jövőben a 
Kormány a szakképzés területén?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Nem volt könnyű helyzetben a Kormány 2010-ben, hiszen egy siralmas állapotban lévő szakképzési
rendszert örökölt. A képzési szerkezet elavult volt, növelte a lemorzsolódást. Az állam által elismert
szakképesítéseket tartalmazó Országos Képzési Jegyzék nehezen volt átlátható, sok volt az átfedés,
így az OKJ-ban szereplő szakképesítések száma indokolatlanul magas volt. A széttagolt szabályozás
miatt  nehezen  átláthatóak,  kezelhetőek  voltak  a  modulrendszerű  képzések  dokumentumai.
Túlbonyolítottak  és  nehezen  végrehajthatóak  voltak  a  szakmai  vizsgák.  A  képzési  kínálat  a
megszokásokon alapult, nem alakult ki a kereslet vezérelt képzési szerkezet. Sem a képző iskola,
sem  a  tanuló  nem  volt  érdekelt  abban,  hogy  a  helyi  munkaerőpiac  igényeinek  megfelelő
szakképesítéseket  tanítsa,  illetve  tanulja.  Ilyen  helyzetben kellett  rendet  tennünk,  és  ütőképessé
tenni az ágazatot, hogy a XXI. század kihívásainak megfelelő, versenyképes tudást tudjon nyújtani
fiataljainknak.  Ennek érdekében újítottuk  meg a  szakképzés  rendszerét.  Az átalakítás  egyben a
szakképzés és a gazdaság közötti szoros kapcsolat fenntartását is szolgálja, továbbá lehetővé teszi a
szakképzés rendszerének gazdasági elvárásokat rugalmasan követő működését, a munkaerő-piaci
igényekhez igazodó képzési struktúra fenntartását.

Az  elmúlt  időszakban  kiterjesztettük  a  duális  képzést,  életszerűbbé  tettük  a  képzési  formákat,
létrehoztuk a szakképzési  centrumokat  és a  szakmunkás hallgatók ösztöndíjrendszerét,  valamint
komoly lépéseket tettünk a digitalizáció irányába is.

Az intézkedések sikerre vezettek,  amit mi sem bizonyít  jobban, mint az általános iskola után a



szakképzést  választók  száma.  Jelenleg  tízből  hatan  döntenek  a  szakképzés  mellett,  a
technikumokban  pedig  többszörös  a  túljelentkezés,  ami  a  legnépszerűbb  iskolatípussá  vált
hazánkban. Szakmunkásaink hazai és nemzetközi eredményei pedig arról tanúskodnak, hogy kiváló
pedagógusok és szakemberek végzik a felkészítésüket.

 

A fentiekre tekintettel kérdezem, hogy milyen eredményeket ért el, és mit tervez a jövőben a
Kormány a szakképzés területén?

 

Várom megtisztelő válaszát!
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